
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XXI/20 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

z dnia 29 lipca 2020 r. 

Obrady rozpoczęto 29 lipca 2020 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 22:19 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 23 radnych. Lista obecności radnych zweryfikowana przez 
przewodniczącego rady stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 Uchwała Nr XXI/286/2020 w sprawie nieudzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz wotum 
zaufania.

 Uchwała Nr XXI/287/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 rok.

 Uchwała Nr XXI/288/2020 w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z 
tytułu wykonania budżetu za 2019 rok.

 Uchwała Nr XXI/289/2020 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.
 Uchwała Nr XXI/290/2020 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
 Uchwała Nr XXI/291/2020 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście 

Racibórz w roku szkolnym 2020/2021.
 Uchwała Nr XXI/292/2020 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Racibórz.
 Uchwała Nr XXI/293/2020 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 
uiszczoną przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

 Uchwała Nr XXI/294/2020 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Miasta Racibórz do 
„Programu Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej – KOLEJ+ do 2028 
roku” i zawarcie umowy o partnerstwie z Województwem Opolskim, Województwem Śląskim, 
Powiatem Głubczyckim, Powiatem Prudnickim, Powiatem Raciborskim, Gminą Baborów, 
Gminą Głogówek, Gminą Głubczyce, Gminą Kietrz oraz Gminą Pietrowice Wielkie w celu 
ubiegania się o wsparcie w ramach tego programu w realizacji inwestycji z zakresu 
infrastruktury kolejowej.

 Uchwała Nr XXI/295/2020 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu 
zawarcia umów dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Kanałowej 24.

 Uchwała Nr XXI/296/2020 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostkach strukturalnych 
Studzienna i Sudół w Raciborzu.

 Uchwała Nr XXI/297/2020 w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obejmującego obszar w jednostce strukturalnej Ocice w 
Raciborzu, zatwierdzonego Uchwałą Nr XXXV/523/2005 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 
września 2005 r.

  Uchwała Nr XXI/298/2020 w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obejmującego obszar w jednostce strukturalnej Proszowiec -
Stara Wieś w Raciborzu, zatwierdzonego Uchwałą Nr XLIII/648/2006 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 24 maja 2006 r.

 Uchwała Nr XXI/299/2020 w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych 
Proszowiec - Stara Wieś, Studzienna i Sudół, Śródmieście oraz Ostróg w Raciborzu, 
zatwierdzonego Uchwałą Nr XXVIII/399/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 kwietnia 2013r.

 Uchwała Nr XXI/300/2020 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.

 Uchwała Nr XXI/301/2020 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Raciborzu.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta:

‒ Prezydent Miasta Dariusz Polowy
‒ Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
‒ Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita
‒ Skarbnik Miasta Beata Koszowska - Gralak
‒ Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka
‒ Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska - Matela

Lista zaproszonych gości:

‒ Starosta Raciborski Grzegorz Swoboda
‒ Prezes Przedsiębiorstwa Robót Drogowych Sp. z o.o. 

w Raciborzu Krzysztof Wrazidło 

Lista osób zgłoszonych do debaty nad Raportem o stanie Miasta Racibórz za 2019 roku:

‒ dr Marek Labus
‒ Bogusław Siwak

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.

 Otwarcia XXI sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Leon Fiołka i poinformował, że sesja 
została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, ale ze względu na 
sytuację w ostatnich dwóch dniach odbywa się w trybie zdalnym na podstawie art. 15 zzx ustawy z 
dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem 
i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych 
(inaczej: specustawa). Następnie powitał zebranych radnych, prezydenta miasta, zastępców 
prezydenta miasta, pracowników urzędu  i zaproszonych gości w osobie pana Grzegorza Swobody 
Starosty Raciborskiego oraz mieszkańców zgłoszonych do debaty, mieszkańców korzystających z 
transmisji internetowej, a także media oraz poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana. 
Następnie zweryfikował obecność na sesji wywołując każdego radnego i stwierdził, że aktualnie na 
sesji jest obecnych 22 radnych, Rada jest więc władna do podejmowania uchwał. Następnie 
przekazał, że w ramach przesłanego porządku obrad jest przewidziane wystąpienie Prezesa 
Przedsiębiorstwa Robót Drogowych Spółka z o.o. w Raciborzu. Następnie wniósł i poddał pod 
głosowanie wniosek o poszerzenie porządku obrad w pkt. 7 o projekt uchwały w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej.  
Głosowano w sprawie:
przyjęcia zmian porządku obrad zaproponowanych przez Przew. RM. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (18)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Dawid
Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Marcin Fica, Mirosław Lenk, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Henryk Mainusz
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 Radny Mirosław Lenk zgłosił wniosek formalny o umieszczenia wystąpienia Prezesa PRD i dyskusji 
w osobnym punkcie zaraz po absolutorium. Dodał, że taki wniosek został też przyjęty przez Komisję 
GMOŚiBP.

 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że jego zdaniem należy to pozostawić w ostatnim punkcie sesji.
 Radny Marian Czerner uznał, że wniosek należy doprecyzować w którym konkretnym punkcie sesji 

ma zostać dodany. 
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że wniosek jest precyzyjny.
 Przew. RM Leon Fiołka  zarządził głosowanie wniosku.

Głosowano wniosek w sprawie:
umieszczenia wystąpienia Prezesa PRD i dyskusji w osobnym punkcie zaraz po absolutorium. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Paweł Rycka, 
Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (6)
Leon Fiołka, Józef Galli, Magdalena Kusy, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Jarosław Łęski, Ludmiła Nowacka
NIEOBECNI (1)
Henryk Mainusz

Rada ustaliła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.
2. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Raport o stanie Miasta Racibórz za rok 2019:

1) Przedstawienie raportu.
2) Debata nad raportem.
3) Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz wotum zaufania.

5. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za 2019 rok.

6. Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2019 rok.

7. Wystąpienie Prezesa PRD Sp. z o.o. i dyskusja.
8. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
9. Uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Racibórz w roku szkolnym 

2020/2021.
10. Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Racibórz.
11. Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Miasta Racibórz do „Programu Uzupełniania 
Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej – KOLEJ+ do 2028 roku” i zawarcie umowy o 
partnerstwie z Województwem Opolskim, Województwem Śląskim, Powiatem Głubczyckim, 
Powiatem Prudnickim, Powiatem Raciborskim, Gminą Baborów, Gminą Głogówek, Gminą 
Głubczyce, Gminą Kietrz oraz Gminą Pietrowice Wielkie w celu ubiegania się o wsparcie w ramach 
tego programu w realizacji inwestycji z zakresu infrastruktury kolejowej.

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umów 
dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Kanałowej 24.
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14. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w 
Raciborzu.

15. Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego obszar w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu, zatwierdzonego Uchwałą Nr 
XXXV/523/2005 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 września 2005 r.

16. Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego obszar w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara Wieś w Raciborzu, zatwierdzonego
Uchwałą Nr XLIII/648/2006 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 maja 2006 r.

17. Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Proszowiec - Stara Wieś, Studzienna i 
Sudół, Śródmieście oraz Ostróg w Raciborzu, zatwierdzonego Uchwałą Nr XXVIII/399/2013 Rady 
Miasta Racibórz z dnia 24 kwietnia 2013 r.

18. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej w Raciborzu.

19. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.
20. Wolne wnioski i informacje.
21. Zakończenie sesji

2. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak zgłoszeń zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z XX sesji Rady Miasta Racibórz.
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Henryk Mainusz

3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przedłożył bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej 
kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji.
Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 2 do protokołu. Następnie przedstawił informacje o 
najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista omówionych wydarzeń 
stanowi zał. Nr 3 do protokołu.  

 Starosta Raciborski Grzegorz Swoboda przekazał, że powiat i szpital czeka na decyzję wojewody o 
odmrożeniu naszego szpitala. Dodał, że ma nadzieję na szybką i pozytywną decyzję wojewody. 
Wskazał, że jutro odbędą się kolejne spotkania w NFZ. Dodał, że złożono również pismo z prośbą o 
otwarcie u nas biura NFZ, o co wnioskowała radna Krystyna Klimaszewska. Wskazał, że jest taka 
szansa i obecnie jest to konsultowane. Dodał, że powiat jest wstanie udostępnić także inne 
pomieszczenia na to biuro. Dalej przekazał, że odbyło się również spotkanie pana wojewody z 
władzami powiatu oraz przedstawicielami klubów radnych powiatu, gdzie przekazano informację że 
powiat jest gotowy na to odmrożenie. Niemniej dodał, że wojewoda uzależniał to od decyzji 
rządowych.  Dalej przekazał, że ostatnio odbył się również konwent wojewódzki, gdzie te sprawy 
były podkreślane także przez inne powiaty. Wskazał jednocześnie, że problemy ze służbą zdrowia są 

4



nie tylko u nas, ale w całym województwie. Dalej nazwał dolewanie oliwy do ognia sprawy dziejące 
się wokół. Dodał, że cały zarząd powiatu, a także komisje rady powiatu są mocno zaangażowane w 
rozwiązanie tej kwestii. Dalej przekazał, że w głosach odgórnych słychać jedno, że nie wiadomo jak 
będzie się pandemia zachowywała.    

 Radny Piotr Klima poprosił, aby pan starosta wskazał adresata słów „o dolewaniu oliwy do ognia”. 
Domyśla się, że starosta ma na myśli również działania społecznego komitetu na rzecz walki o 
ochronę zdrowia i życia mieszkańców powiatu i działania tego typu jak spotkania w DK Strzecha.   
Dalej zapytał dlaczego na tym spotkaniu nie był obecny starosta, żaden zastępca, czy ktoś z zarządu 
czy nawet ktoś z radnych. Wskazał, że na sali było ponad 80 osób oraz media i było szokujące jak 
powiat do tego podchodzi. Dalej wskazał, że mając to na uwadze i dzisiejsze słowa starosty to są to 
dwie rozbieżne sprawy. Podkreślił, że decyzjami starosty zrealizowano więcej niż chciał wojewoda, a 
co wynika z korespondencji, bo wojewoda wyraźnie napisał, że nie żądał przekształcenia całego 
szpitala. Teraz nikt się do tego nie przyznaje. Podobnie było z przychodniami, których wojewoda nie 
chciał unieruchamiać, a pan starosta to zrobił. Pytanie pod wpływem czego. Dalej zapytał czy starosta
ma świadomość, że z dnia na dzień mieszkańcy ponoszą konsekwencje zdrowotne, umierają ludzie 
przez te decyzje. Tych pytań ze strony uczestników i organizatorów spotkania było bardzo dużo. 
Poprosił więc aby starosta szybko odpowiedział na wszystkie zebrane i przekazane pytania. Dalej 
uznał, że te piękne historie jak działa powiat przeczą temu co ludzie odczuwają, z czym mają do 
czynienia.       

 Radna Krystyna Klimaszewska przyznała, że sprawy poruszone przez radnego Piotra Klimy są 
ważnymi sprawami. Dalej podziękowała za zaangażowanie pana starosty w przywrócenie punktu 
NFZ. Liczy też, że dojdzie do konsensusu obu stron. 

 Radny Piotr Klima zapytał pana starostę czy będzie obecny do końca sesji, a szczególnie czy będzie 
obecny gdy będzie mówił w debacie dr Marek Labus, tak aby odpowiedzieć na jego pytania.    

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że zakłada, że temat szpitala będzie poruszany tylko w tym 
punkcie. 

 Starosta Raciborski Grzegorz Swoboda odnosząc się do słów radnej Krystyny Klimaszewskiej 
przekazał, że z dzisiejszych rozmów wynika, że jest taki zamiar i że dojdzie do porozumienia w 
sprawie punktu NFZ.  Odnosząc się do słów radnego Piotra Klimy przedstawił treść korespondencji z 
ministerstwa, z której wynika, że po decyzji wojewody o przekształceniu szpitala nie było możliwości
świadczyć pomocy zdrowotnej żadnym innym osobom, poza osobami zarażonymi COVID-em. 
Wskazał więc, że  przekształcenie szpitala musiało wiązać się z wyłączeniem poradni, o co wszyscy 
mają pretensje. W zakresie spotkania w DK Strzecha przekazał, że jego kalendarz jest bardzo napięty,
a o spotkaniu tym dowiedział się we wtorek o godz. 19:00, a więc bardzo późno.  Dodał, że w tym 
samym czasie miał wojewódzki konwent. Poza tym uznał, że nie było to spotkanie organizowane 
przez osoby związane ze szpitalem. Dalej przekazał, że na zaproszenie na dzisiejszą sesję 
odpowiedział od razu. Niemniej uznał, że trzeba mieć świadomość, że aby uczestniczyć w takich  
spotkaniach nie będzie odwoływał innych wcześniej ustalonych spotkań. Dodał, że powiat odpowiada
nie tylko za służbę zdrowia, ale także za transport, komunikację i wiele innych spraw. Poprosił więc, 
aby nie siać informacji, że starosta nie chciał przyjść na to spotkanie. Dalej przekazał, że 
przedstawiciele powiatu uczestniczą we wszystkich spotkaniach z wojewodą i przedstawicielami NFZ
i tam gdzie jest decyzyjność wyższego szczebla. Uznał więc, że zarząd i rada powiatu jest mocno 
zaangażowana w sprawy szpitala. Dalej uznał, że spotkanie to nic nowego nie wniosło i że nie może 
wypowiadać się za inne osoby i za radnych powiatowych.           

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) w taki razie uznał, że starosta ma fatalne służby bo zaproszenie 
zostało wystosowane już tydzień wcześniej. Dalej stwierdził, że starosta ma zastępców, ma też zarząd 
i zapytał czy wszyscy tak bardzo byli zajęci. Uznał, że było  to ignorowanie tych kilkudziesięciu 
zgromadzonych ludzi i mieszkańców całego powiatu, bo na spotkaniu były media.  Poprosił też, aby 
poprawić współpracę ze społecznym komitetem. Dodał, że komitet działa dla dobra sprawy i chce 
jedynie powiatowi pomóc.        

 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że można ten punkt już zakończyć. 
 Radny Piotr Klima poprosił, aby pan starosta pozostał do wystąpienia dr Marka Labusa. 
 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że wystąpienie dr Marka Labusa będzie dotyczyło raportu o stanie 

miasta za 2019 rok.  
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 Radny Piotr Klima poprosił, aby dopuścić do głosu dr Marka Labusa teraz kiedy jest pan starosta. 
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że nie dopuści teraz do głosu dr Marka Labusa, bo jest ku temu 

ustalona dzisiaj procedura. 

4. Raport o stanie Miasta Racibórz za rok 2019:

1) Przedstawienie raportu.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy w formie prezentacji przedstawił najważniejsze dane Raportu o 
stanie Miasta Racibórz za rok 2019.  Omówione zostały finanse i mienie komunalne, wybrane dane 
finansowe spółek miejskich, polityki, programy i strategie, realizacja uchwał Rady Miasta, kluczowe 
zadania zrealizowane w 2019 roku, a także gospodarka komunalna, transport, gospodarka 
mieszkaniowa, polityka społeczna, oświata i wychowanie, kultura, turystyka, sport i rekreacja, rozwój
gospodarczy i środowisko oraz formy aktywności obywatelskiej. Dalej podkreślił, że budżet miasta na
2019 r. uchwaliła nowa rada i został następnie przez niego zrealizowany, niemniej projekt tego 
budżetu został przygotowany jeszcze przez poprzedniego prezydenta miasta. Z uwagi więc na 
konieczność realizacji wcześniejszych zobowiązań możliwość zmian nie była zbyt wielka. Dalej 
pokreślił, że była to pierwsza od wielu lat realizacja budżetu miasta, gdzie nie była konieczna korekta 
planu wydatków na oświatę.  Dodatkowo podkreślił, że zrealizował cykl spotkań z mieszkańcami, 
zarówno na dzielnicach jak i w centrum. Uznał, że w zakresie spotkań z mieszkańcami Płoni w 
sprawie otaczarni było to odbudowywanie zaufania mieszkańców do władzy. Dalej wskazał na 
współpracę z samorządem wojewódzkim w zakresie remontów dróg, z Wodami Polskimi w zakresie 
Zbiornika Racibórz. Wskazał także na wprowadzone indywidualne podejście do inwestorów. Na 
koniec poprosił o głosowanie za udzieleniem mu wotum zaufania.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że warte podkreślenia jest to, że Strategia Miasta 
Racibórz do roku 2020 jest już w 90% zrealizowana. Dalej wymieniając ważniejsze wydarzenia 
wspomniał, że na stadionie OSiR-u  odbyły się lekkoatletyczne Mistrzostwa Polski U-20, na rynku 
było uruchomione sztuczne lodowisko, powiązane z organizacją corocznego jarmarku. Na 
Raciborskim Zamku w ramach Dni Raciborza wystąpił zespół Kult, a Intro Festiwal zyskał 
tytularnego sponsora w postaci firmy Tauron.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny omawiając zakres działań podległych mu wydziałów
wskazał, że w zakresie dróg krajowych została podpisana umowy na opracowanie dokumentacji 
koncepcyjno – środowiskowej wschodniej obwodnicy miasta. Zadanie to będzie realizowane do 
połowy roku 2021. W zakresie dróg wojewódzkich wskazał na rozstrzygnięcie przetargu i 
rozpoczęcie prac na raciborskim odcinku Regionalnej Drogi Racibórz Pszczyna, które potrwają do 
2022 roku. Dodał, że obecnie też trwają prace projektowe nad pozostałymi etapami tej drogi. 
Następnie przekazał, że w mieście realizowana jest także budowa ronda na skrzyżowaniu Armii 
Krajowej, Bosackiej i Zamkowej oraz przebudowa DW 935 na odcinku do Rzuchowa. W 2019 roku 
była też realizowana przebudowa chodnika na ul. Odrodzenia w Markowicach, gdzie miasto 
przygotowało dokumentację. W zakresie dróg powiatowych wskazał na remont odcinków dróg na ul. 
Łąkowej i Kościuszki.  W zakresie dróg gminnych wskazał, że na remonty, przebudowy i 
modernizacje wydano łącznie 7,3 mln zł. Niemniej jak wynika z raportu dalej znaczny odsetek dróg 
gminnych jest w stanie niezadawalającym.  Miasto dąży do poprawy tego stanu rzeczy.  Dodał, że 
świadczy o tym fakt, że do funduszu dróg samorządowych miasto złożyło 4 projekty i wszystkie 
projekty uzyskały dofinansowanie. Dodał, że miasto złożyło również wniosek o dofinansowanie dróg 
transportu rolnego i również uzyskano dofinansowanie. Wskazał, że w tym roku są już realizowane 
dwa kolejne projekty. W zakresie spółek miejskich przekazał, że spółki wypracowały dodatni wynik 
finansowy i na największe pochwały zasługuje PRD. Dalej przekazał, że inwestycje miejskie zostały 
szczegółowo opisane w zał. 2 do raportu. Podkreślił również sprawną realizację programu 
ograniczenia niskiej emisji.   
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2) Debata nad raportem.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że do debaty zgłosiło się dwóch przedstawicieli mieszkańców,  
którym odda głos w pierwszej kolejności. 

 Pan Marek Labus zabierając głos w sprawie raportu o stanie miasta za 2019 r. rozpoczął od 
odniesienia się do słów Starosty Raciborskiego w zakresie funkcjonowania szpitala. Przyznał, że 
dziwi się radnym, że pozwalają się karmić takimi ogólnikami ze strony Starosty.  Dalej przekazał, że 
zaproponował stworzenie szerszego ciała eksperckiego, ale powiatowi wystarcza rada społeczna 
szpitala. Dalej wskazał na realne niebezpieczeństwo ogromnego minusowego wyniku finansowego, 
który będzie trzeba pokryć.  Zaapelował więc, aby oba samorządy, gminny i powiatowy zaczęły ze 
sobą współpracować w tym zakresie. Następnie przekazał, że dokładnie zapoznał się z raportem i 
uznaje, że niektóre jego elementy są niepotrzebne. Natomiast z raportu mało wynika jeżeli chodzi o 
stan miasta. Wskazał, że brakuje mu w raporcie odniesienia do tego co władze deklarowały i co z tego
udało się zrealizować albo się nie udało. Wskazał również na brak własnych pomysłów na miasto bo 
generalnie obecne władze realizują to co zaczęli ich poprzednicy. Wychodzi też teraz niepotrzebna 
lawinowa krytyka tego co działo się poprzednio. Dalej wskazał na podział na zadania własne i 
zadania zlecone, przy czym w zadaniach zleconych znalazła się tylko organizacja wyborów. Dalej 
podkreślił, że w zakresie kadry urzędu w tej kadencji nastąpiły zmiany, które nie powinny być 
przemilczane, chodzi o naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu. Następnie wskazał na 
zmniejszenie wskaźnika zarejestrowanych firm w 2019 roku. Wskazał również, że w raporcie nie ma 
słów krytycznych na temat placówek kulturalnych, są natomiast plany łączenia muzeum z zamkiem. 
Dalej wskazał na niezrealizowaną rewitalizację Placu Długosza i przeznaczenie tylko części 
przyznanych środków na bulwary. Dalej podkreślił, że raport nie podejmuje tematu służby zdrowia, 
co zwłaszcza teraz jest bardzo istotne. Wskazał, że współpraca miasta i powiatu widoczna była 
jedynie przy przekształceniu szpitala. W zakresie sportu uznał, że wyliczanie udziału w dniach sportu 
wśród imprez sportowych jest przesadą. Dalej przedstawił zastrzeżenia do zasad nadzoru 
właścicielskiego i brak organizacji konkursów na stanowiska w spółkach. Wskazał, że po zmianie 
władzy w mieście nastąpiły również zmiany we władzach spółek, a raport to pomija. Wymieniono też 
część rad nadzorczych przy czym tylko część informacji na ten temat można było znaleźć w prasie. 
Uznał, że w tym zakresie powinny obowiązywać jakieś zasady korporacyjne. Dalej poruszył sprawę 
oświadczenia majątkowego nowego prezesa PK oraz sprawy funkcjonowania konsorcjum i 
organizacji transportu odpadów komunalnych, a także podniesienia opłat dla mieszkańców. 
Zaapelował również do radnych, aby zastanowić się jeszcze w kwestii utworzenia związku 
międzygminnego realizującego zadania z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi, a także nad 
zmianą modelu zlecania zadań własnej spółce.  Zaapelował również w kwestii zwiększenia nakładów 
na funkcjonowania schroniska dla bezdomnych zwierząt prowadzonego przez PK. Dalej wskazał na 
zmiany jakie nastąpiły w zasadach nadzoru właścicielskiego przy okazji zmian we władzach spółki 
Wodociągi Raciborskie. Wskazał również na dodatni wynik spółki wodociągowej co przy spółce 
komunalnej wskazuje, że spółka zarobiła na mieszkańcach. Uznał, że w takim też wypadku Wody 
Polskie powinny obniżyć taryfę, tak aby mieszkańcy płacili mniej za wodę i odprowadzenie ścieków. 
Dalej podkreślił brak w połowie roku skwitowania dla ówczesnego zarządu spółki. W zakresie 
funkcjonowania Zakładu Zagospodarowania Odpadów przekazał, że w spółce przesegregowano 
znacznie więcej odpadów niż ogólna ilość odpadów przekazanych przez nasze miasto. Dodał, że jest 
oczywiście umowa partnerstwa publiczno-prywatnego, ale miasto powinno się zastanowić czy dalej 
składować odpady na wysypisku czy znaleźć inny sposób zagospodarowywanie tych odpadów. 
Dodał, że dziwi się, że w naszym mieście nie podjęto żadnych prób rozmów z mieszkańcami w 
zakresie termicznego zagospodarowania odpadów, tym bardziej, że miasto myśli o utworzeniu 
związku międzygminnego. W zakresie funkcjonowania Przedsiębiorstwa Robót Drogowych 
przekazał, że dobry wynik finansowy trochę dziwi, mając na uwadze problemy z wytwórnią asfaltu. 
Dodał, że w tle są jeszcze problemy z pozwoleniem na budowę dla nowej lokalizacji. Uznał, że 
powodem tego może być fatalny wniosek w tym względzie, więc zachęcił radnych do zapoznania się 
z uzasadnieniem tego wniosku. Uznał, że te przenosiny były realizowane bez żadnego przygotowania 
i dlatego jest tak duży opór społeczny. Dziwi też ocena rady nadzorczej spółki, która w IV kwartale 
2019 roku nie widziała żadnych zagrożeń dla spółki. Można się więc zastanowić czy spółka nie 
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powinna w ogóle pozbyć się wytwórni, skoro wynik spółki i tak jest dobry.  Następnie odnosząc się 
do kwestii ochrony środowiska zwrócił uwagę, że w 2019 roku wycięto znacznie więcej drzew, a 
zasadzono ich znacznie mniej. Podsumowując przekazał, że raport ten w ogóle go nie 
usatysfakcjonował i radni powinni wspólnie wypracować jakiś schemat raportu i dialogu z 
mieszkańcami. Tak aby jego ocena nie wynikała jedynie z arytmetyki w radzie miasta, ale mogłaby 
wynikać z jakiś procedur. Może być więc tak, że to głosowanie nie będzie ocena raportu, ale oceną 
trwałości koalicji.  

 Pan Bogusław Siwak przekazał, że niestety nie jest tak dobrze jak to zapisano w tym raporcie, a jako 
przyczyny tego wymienił nie do końca realizowany programy ochrony środowiska i program rozwoju
zrównoważonego transportu. Uznał, że w 2019 roku robiono zupełnie coś innego niż to co w tych 
programach zapisano. Wskazał więc na bardzo duże wycinanie drzew i uszczuplenie terenów 
zielonych. Dla przykładu wymieni lipę w Parku Roth w sprawie której interweniował ale 
bezskutecznie. Dalej przekazał, że do urzędu złożył obszerną petycję pod którą podpisało się ponad 
500 mieszkańców. Następnie uznał, że planowana zabudowa Placu Długosza to fatalny pomysł i 
mieszkańcy absolutnie na to się nie zgadzają. Większość mieszkańcu chce, aby tam były drzewa, 
krzewy i zieleń, ławki i  alejki spacerowe. W przyszłości można by zrobić tam parking podziemny, a 
na całym tym terenie zrobić central park. Uznał, że planowana obecnie realizacja sprawi, że z tego 
terenu zniknie cała zieleń.  Co więcej budynek ten będzie generował ruch samochodów, a więc same 
spaliny i hałas. Dalej wskazał, że samochodów w mieście z roku na rok przybywa więc mieszkańcy w
petycji zwracają się o wprowadzenie ograniczenia ruchu samochodowego na wyznaczonych ulicach. 
Za błędną też decyzję uznał plany poszerzenia ul. Bema i stworzenie tam miejsc parkingowych. 
Wskazał, że doprowadzi to do tego, że wokół parku zwiększy się ruch samochodów. Mieszkańcy zaś 
chcą, aby to była strefa ciszy i lepiej, aby na tej ulicy został wprowadzony ruch jednokierunkowy. 
Uznał, że takie zadania przeczą programowi zrównoważonego rozwoju transport, o którym mówi ten 
raport.  Wskazał, że każdy dodatkowy parking będzie generował zwiększenie ruchu samochodów. 
Dalej przekazał, że mieszkańcy w petycji proponują wprowadzenie stref „tempo 30” , a także 
ograniczenia prędkości do 40km/h na ulicach Opawskiej, Starowiejskiej i Kościuszki. Podobnie też 
mieszkańcy proszą, aby na ul. Konopnickiej wprowadzić strefę ograniczonego ruchu z możliwością 
dojazdu tylko dla mieszkańców i działkowców, a na początek uczynić tam też drogę 
jednokierunkową. Dalej uznał, że nieporozumieniem jest zwracaniem się z tymi sprawami do Komisji
Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego działającej w Starostwie Powiatowym, bo uzyskane odpowiedzi 
nie pozwalają na wprowadzanie tych stref i ograniczeń. Dalej przekazał, że badania wskazują, że 
zieleń jest potrzebna mieszkańcom w mieście, gdyż tam spędzają większość swojego czasu, więc 
parków i skwerów powinno być więcej. Dalej wskazał na brak konsultacji remontu ulicy Bema z 
mieszkańcami. Następnie wskazał, że potrzebę tworzenia alternatywnych traktów komunikacyjnych z
dala od samochodów i spalin. Przykładami są tutaj miasta Europy Zachodnie ale Prezydent Miasta 
odpowiadając na petycję wskazał, że u nas nie jest to możliwe. Dalej wskazał, że w mieście jako 
priorytet powinny być realizowane zadania w celu walki ze smogiem, a u nas niepotrzebnie 
wydawane są środki na inne zadania. Absurdem nazwał również wydawanie środków przez MZB na 
remonty pieców kaflowych w lokalach komunalnych.  

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że poruszane sprawy są zawarte w petycji skierowanej już do 
Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Miasta, poprosił więc o przedstawienie uwag do raportu o 
stanie miasta za 2019 rok.    

 Pan Bogusław Siwak przekazał, że to się ściśle ze sobą łączy. Wskazał, że raport mówi o pomocy dla 
rodzin, osób samotnych i biednych. Wskazał, że nasz OPS jako jedyny weryfikując dochody 
mieszkańców wlicza również nadpłaty na zużycie wody czy ciepła. Uznał więc, że miasto nie może 
oszczędzać na tych najbiedniejszych. Dalej wskazał na dużą ilość pustostanów w zasobach 
komunalnych miasta. Następnie przekazał, że zerwana współpraca z PWSZ w zakresie krytej 
pływalni skutkowała brakiem dostępu mieszkańców w 2019 roku do stadionu na ul. Kardynała 
Wyszyńskiego, a w tym roku stadion jest udostępniany tylko w tygodniu, a na weekendy pozostaje 
zamknięty. Dalej wskazał, że mieszkańcy skarżą się na kajaki w Parku Roth wskazując, że przez to 
nie działa tam fontanna i płoszone są kaczki. Odnosząc się do programu rozwoju zieleni w mieście 
przekazał, że mieszkańcy proszą o tworzenie zielonych korytarzy oraz aby nie sprzedawać pod 
zabudowę terenów zielonych (teren przy ul. Szewskiej, Plac Długosza). Wracając do programu 
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rozwoju zrównoważonego transportu wskazał, że błędem wydaje się być plan drogi w ciągu ul. 
Wierzyńskiego, która biegnie między polami. Dodał, że petycja też wskazuje, że w programach pisze 
się co innego, a w rzeczywistości robi co innego. Poprosił następnie, aby do nowej strategii rozwoju 
miasta wpisać ograniczenie ruchu samochodów na ul. Bema i na ul. Konopnickiej. Wskazał, że pod 
petycją podpisało się 500 mieszkańców i zapytał dlaczego prezydent miasta ich nie słucha. To samo 
dotyczy spowalniania ruchu. Podkreślił, że z badań wykonanych przez starostwo wynika, że ul. 
Opawska jest najgłośniejszą ulicą w mieście. Dodał, że hałas zabija mieszkańców, tak samo jak 
spaliny i smog. Poprosił, aby do nowej strategii miasta wpisać również punkt dotyczący 
wykorzystania żyznych gleb i wsparcie tradycji produkcji ekologicznej żywności ponieważ miasto w 
tym temacie nie zrobiło nic w przeciągu realizacji obecnej strategii. Uznał, że miasto powinno 
powołać inkubator rozwoju rolnictwa i ogrodnictwa ekologicznego. Dalej poruszył sprawę lip z ul. 
Lwowskiej. Następnie wskazał na przykład Krakowa i okolicznych gmin, które wystąpiły do 
NFOŚiGW z propozycją programu walki ze smogiem i wymianę starych pieców w tych gminach. 
Uznał, że Racibórz i okoliczne gminy powinny pójść tą sama drogą. Podziękował jednocześnie za 
działania na rzecz uruchomienia w Raciborzu stacji monitorującej jakość powietrza oraz za złożenie 
wniosku w zakresie strefy wolnej od węgla. Uznał jednak, że potrzebny będzie program dla Raciborza
i okolicznych gmin powiatu na dalszą gazyfikację i wymianę źródeł ciepła. Na koniec poprosił o 
możliwość przedstawienia ok 40 minutowego filmu zawierającego wypowiedzi mieszkańców.     

 Przew. RM Leon Fiołka mając na uwadze, że sesja jest transmitowana zapytał czy osoby występujące
w filmikach wyraziły zgodę na upublicznienie ich wizerunku.

 Pan Bogusław Siwak przekazał, że na filmie nie widać twarzy mieszkańców, a jedynie słychać ich 
głos. Zaprezentowany następnie film zawierał wypowiedzi mieszkańców, co sądzą na temat planów 
miasta w zakresie sprzedaży i zabudowy Placu Długosza, skweru po byłej synagodze, ul. 
Konopnickiej oraz ul. Bema i Parku Roth. Następnie przekazał, że mieszkańcy w petycji nie zgadzają 
się na budowanie domów na terenie po byłym przedszkolu na ul. Ogrodowej. Lepiej aby ten teren 
przeznaczyć na park. Dodał, że będąc ostatnio na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
zwrócił się o przesunięcie terminu rozpatrzenia tej petycji, tak aby można było ją porządnie 
rozpatrzyć. 

 Radny Michał Szukalski zwrócił uwagę na innego mieszkańca uczestniczącego w zdalnej sesji i zadał
pytanie czy mieszkaniec ten został przyłączony, czy ktoś udostępnił mu link.  

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że najprawdopodobniej ktoś udostępnił mu link, ale informatycy 
już nad tym pracują. 

 Radny Piotr Klima zwracając się do mieszkańców miasta przekazał, że dzisiaj jest najważniejsza sesja
w roku i radni będą musieli podjąć bardzo ważne uchwały. Dodał, że upartość  przewodniczącego 
rady sprawiła, że dzisiejsza sesja odbywa się w sposób zdalny, nie poczekał kilku dni, choć 
kilkukrotnie był o to proszony. Dalej przekazał, że z wielkim zaciekawieniem wysłuchał wypowiedzi 
obu mieszkańców. Wskazał, że wcześniej prezydenci wystąpili z samymi pozytywami, natomiast te 
dwa wystąpienia odwrotnie traktują tą sytuację. Dodał, że całkowicie identyfikuje się z 
wypowiedziami obu panów i jest pod wrażeniem ich przygotowania. Uznał, że obaj panowie 
przydaliby się bardzo do przygotowania tego raportu.  Dodał też, że w tym momencie przydałaby się 
kilkudniowa przerwa, aby radni mogli bardziej odpowiedzialnie wziąć udział w głosowaniu. 
Następnie odnosząc się do wypowiedzi prezydenta miasta poprosił, aby rozwinął swoje słowa 
mówiące o tym, że odbudował zaufanie mieszkańców do władzy. Uznał, że to zaufanie jest na 
pewnym poziomie ale nie na wysokim. Uznał, że wizja miasta jako składowa samych sukcesów, to 
trochę jak czarowanie na zewnątrz, a  tutaj powinno mówić się szczerze. Wskazał w tym miejscu na 
przypisywanie sobie zasług przez prezydenta przy otwieraniu zbiornika. Dalej przekazał, że w 
wystąpieniu prezydenta miasta brakowało mu podziękowań dla mieszkańców, współpracy z radnymi 
miasta, powiatu i gmin powiatu. Dalej wskazał, że nie dostrzega się roli lokalnych mediów. Dodał, że 
cenną uwagę przedstawił dr Marek Labus mówiąc o tym, że powinien zostać określony zakres 
informacji do ujęcia w raporcie, tak aby nie był on jedynie pokazaniem samych sukcesów, ale 
wskazywał wszystko, również te cienie i porażki. Ma więc nadzieje, że wypowiedzi mieszkańców 
wpłyną na dzisiejsze głosowanie. Uznał również, że radni powinni więcej rozmawiać z mieszkańcami
oraz zapraszać ich na różnego rodzaju spotkania.       

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że raport o stanie miasta został rozesłany radnym prawie miesiąc 
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temu. Dalej wyjaśnił, że dzisiejsza sesja odbywa się w sposób zdalny ponieważ o to zwrócili się radni
i jedynie radny Piotr Klima miał inne zdanie. 

 Radny Piotr Klima uznał, że na pewno nie była to większość radnych. Dodał, że poprosił o wykaz 
tych osób ale go nie otrzymał. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że rozmawiał z Klubem Radnych Razem dla Raciborza i Klubem 
Radnych Niezależnych Michała Fity, a także z radnymi jego ugrupowania. Dalej wskazał, że ustawa 
określa co musi być w raporcie, radni mogą oczywiście w formie uchwały określić to szerzej. Dodał 
również, że nigdy nie zabraniał, a wręcz zachęcał do tego, aby na komisje zapraszać przedstawicieli 
różnych grup społecznych, bo tam jest najlepsze miejsce do dyskusji.  

 Radna Justyna Henek-Wypior odnosząc się do raportu o stanie miasta wskazała na trzy kwestie. Po 
pierwsze na niezrealizowane obietnice w zakresie zabudowy Pl. Długosza i zapytała co z tym placem 
będzie dalej. Po drugie przekazała, że nie podobają się jej całoroczne przepychanki w szkolnictwie. 
Po trzecie wskazała, że na spotkaniach mieszkańców dzielnic z prezydentem miasta pytano kiedy 
będą podłączenia do gazu. Do dzisiaj nic się w tym zakresie nie zmieniło, gazu dalej jak nie było tak 
nie ma.   

 Radny Marcin Fica przekazał, że po przeczytaniu raportu o stanie Miasta ma następujące uwagi. Brak 
zabezpieczenia szpitala na ulicy Bema jak i spadającego tynku na Winiarni, a pan prezydent 
obiecywał, że takie zabytki zabezpieczy. Miały powstać miejsca pracy - gdzie są, albo ile powstało.  
Na spotkaniu na Zamku 20 czerwca 2018 r. Pan Dariusz Polowy wyjawił, że kandyduje bo nie chce 
by jego kolejny syn nie musiał emigrować za pracą (dwaj już pracują za granicą), obiecywał 
indywidualne podejście do inwestorów, a widzimy, że tak się nie dzieje. Dalej wskazał na brak 
spójnej sieci dróg rowerowych w Raciborzu (zarzucano to poprzednikom). Dalej wskazał na 
rządzenie tym miastem już 18 miesięcy i zapytał co tak naprawdę zrobiono, w którym miejscu 
powstała w roku 2019 ścieżka rowerowa, bo w budżecie miasta nie znalazł  takiej pozycji. Nie licząc 
ul. Kościuszki i ul. Łąkowej. Obecnie rozebrana została śluza przy Rafako co spowodowało  kolejne 
przerwanie ścieżki rowerowej, a w „10 Polowego” zapisano: Bezpieczna i połączona ze sobą sieć 
dróg rowerowych w mieście, łącznie z dzielnicami oraz z okolicznymi gminami, w miarę możliwości 
wykorzystanie bocznych dróg lokalnych”. Dalej przytoczył założenia odnośnie transportu zbiorowego
zawarte w Planie Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu Zbiorowego dla Miasta 
Racibórz, gdzie zapisano zapewnienie odpowiedniej dostępności do obiektów użyteczności 
publicznej, a w urzędzie w dalszym ciągu windy brak. Dalej wskazał, że w poprzednim raporcie 
krytykowano, że dzielnice są bardzo słabo skomunikowane, brak częstych, wygodnych połączeń 
nawet do strategicznych miejsc w mieście jak szpital czy dworzec kolejowy. Wskazał, że teraz też z 
tym nic nie zrobiono. Natomiast w „10 Polowego” zapisano że mniej uczęszczane linie zamiast do 
likwidacji mogą być obsługiwane przy wsparciu tzw. “miejskiej taksówki” wezwanej poprzez 
wysłanie wiadomości SMS. Usługi taksówek będą realizowane w formie outsourcingu. Dalej pisało o 
opracowaniu profesjonalnego i praktycznego rozkładu jazdy komunikacji miejskiej, darmowych 
przejazdach komunikacją miejską. Dalej wskazał na ul. Długą, gdzie w zeszłym roku krytykowano 
wykonanie tej ulicy. Klub NaM proponował nawet zrobić jeden poziom i też to miało być 
zabrukowane. Krytykowano, że nie ma odpowiednich ławek, a ławki są, ale takie pod młodzież, inne 
ale też są wygodne. A jeżeli chodzi o zieleń to najbardziej były krytykowane poprzednie gazony, 
które zasłaniały witryny sklepowe. Są tam już nasadzenia i muszą niestety urosnąć. Miano  postawić 
tam donice z zielenią. Np. kwiatami i jakimiś innymi wielorocznymi nasadzeniami, ale do tej pory nie
zrobiono mimo powołania stanowiska w urzędzie do spraw krajobrazu. Nawet zabrano donice z 
kwiatami z Rynku. Dalej w kwestii depopulacji zapytał jakie podjęto działania, aby zwiększyć ilość 
mieszkańców. Wskazał, że przecież to miało być takie proste, klik i już jest. Jest jednak spadek o 407 
osób. Dalej zapytał co z budową  nowych mieszkań. Wskazał, że nie ma nawet projektów, miejsca, 
jak i finansowania nowych mieszkań jak i nowej oferty dla budownictwa indywidualnego poza tymi 
miejscami jakie przygotowała poprzednia tak nie lubiana władza. Dalej wskazał, że w”10 Polowego” 
miały być działki dla młodych za 15% wartości. W tym roku działki zostały sprzedane na 
Koszalińskiej, ale nie za 15% ale o 15% więcej. W zasobie MZB nie były wystarczająco efektywnie 
prowadzone działania dostosowujące zasób do wymagań uchwały antysmogowej Sejmiku Śląskiego. 
W poprzednim roku jednak też to krytykowano. Niestety do tej pory nie załatwiono żadnych 
dodatkowych pieniędzy na to zadanie. W budżecie na 2019 rok nie zwiększono pieniędzy na 
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wykonanie uchwały antysmogowej, a wręcz przeciwnie zmniejszono te środki. Nie ma też pieniędzy  
na wymiany okien w mieszkaniach MZB, a to też jest walka ze smogiem. Nie znaleziono żadnego 
innego źródła finansowania, to jest pieniędzy rządowych albo unijnych. W 2018 roku w ramach 
kampanii obecny prezydent spotkał się z ministrem Kowalczykiem w sprawie dofinansowanie 
wymiany kotłów oraz termomodernizacji budynków. Miało miasto dostać dodatkowe środki, miały 
się odbyć spotkania w tej sprawie z mieszkańcami, a odbyło się tylko jedno. Obiecane biuro zostało 
otwarte dopiero w styczniu po ciągłych jego interwencjach. Następnie zapytał co z tego wyszło? Ilu 
mieszkańców z tego skorzystało? Wskazał, że ten program jest dla ludzi bogatych nie dla biednych, a 
innych programów nie ma. Jeśli chodzi o szeroko rozumianą komunikację to owszem udało się 
ogłosić przetarg na budowę wschodniej obwodnicy, ale przypomniał, że to poprzedni prezydent  
miasta podpisał wstępnie porozumienie z GDDKiA w tej kwestii. Dalej wskazał, że ogłoszony 
przetarg na opracowanie dokumentacji koncepcyjno- środowiskowej dla wschodniej obwodnicy 
Raciborza z terminem wykonania 22 miesiące to dopiero początek. Gdzie załatwienie projektu i 
wszelkich zgód, dokumentów jak np. warunki środowiskowe, uzgodnienia z właścicielami 
nieruchomości i załatwienie ZRiD.  Zapytał skąd tak długi termin wykonania dokumentacji ? Dalej 
przekazał, że z obietnic pana prezydenta Polowego wynikało, że ma załatwione dofinansowanie tej 
inwestycji w ramach programu 100 obwodnic, ale jakoś się na tej liście nasze miasto nie znalazło i 
żadne miasto nie chce odstąpić nam swojej kolejki jak sugerował pan Prezydent, że wskoczymy do 
kolejki jak ktoś zrezygnuje.  Jesteśmy zatem daleko na drugiej liście. Dalej zapytał co z dalszą częścią
budowy drogi Racibórz Pszczyna, czy są już załatwione jakieś pieniądze i co z likwidacją tej  linii 
kolejowej 176. Wskazał, że ta linia koliduje nie tylko z droga Racibórz - Pszczyna, ale koliduje także 
z budową ronda  na ulicy Rybnickiej  i Brzeskiej. Projekt tego ronda jest, a w poprzedniej kadencji 
obecny przewodniczący Rady Miasta naciskał na Prezydenta Lenka że tak prostej sprawy jak 
udrożnienie tego skrzyżowania Rybnickiej-Brzeskiej  nie umie załatwić w Zarządzie Dróg 
Wojewódzkich. Niestety obecny Prezydent też tego nie załatwił. Następnie wskazał, że w dalszym 
ciągu nie udało się załatwić budowy ciągu-pieszo rowerowego  przy ulicy Kwiatowej. W poprzedniej 
kadencji radni oponowali przy wycinaniu drzew na ulicy Kościuszki. W nowym rozdaniu była już 
zgoda na wycięcie tych drzew. Tak samo nikt z władzy nie podjął działań w sprawie wycinki drzew 
na ulicy Bosackiej jak i Rybnickiej jak i działań by ZDW nasadziło  nowe drzewa. Dalej wskazał na 
zapis z „10 Polowego” -   Rozwiązanie problemu korków na ul. Głubczyckiej i utrudnionego wyjazdu
ze szpitala dzięki budowie drogi jednokierunkowej dla samochodów osobowych na bazie ul. 
Wierzyńskiego. Dodał, że do tej pory nie otrzymał odpowiedzi z GDDKiA, ZDW i od prezydenta 
miasta jakie działania zostaną przeprowadzone, aby udrożnić to miejsce.  Zapytał też czy pieniądze na
ul. Wierzyńskiego zostały załatwione na remont dojazdu do pól, czy też na realizację punktu z „ 10 
Polowego”. Radny uznał, że na realizację punktu z „10  Prezydenta Polowego”. Dalej przekazał, ze 
pan Prezydent twierdzi, że nie może nic zrobić w sprawie Szpitala. Natomiast w „10 Polowego” 
zapisano ścisłą współpracę władz miasta z samorządem powiatowym w celu zwiększania jakości 
usług oraz dostępności do lekarzy specjalistów oraz usług medycznych. Zaangażowanie w ściągnięcie
do Raciborza lekarzy i pielęgniarek młodego pokolenia (preferencje mieszkaniowe). Wskazał, że 
niestety nic w tej sprawie nie zrobiono. Dalej wskazał, że w „10 Polowego” zapisano - Audyt 
kosztowy w celu obniżki wysokich cen odprowadzania ścieków – do tej pory jednak nie obniżono 
ceny za wodę ani za ścieki. Dalej pisało o podjęciu działań na rzecz obniżenia kosztów 
zagospodarowywania odpadów komunalnych (śmieci) – a w 2019 roku podniesiono opłatę śmieciową
na 21 złoty.  Dalej pisało - zwiększenie ilości terenów rekreacyjnych. Wkomponowanie zieleni w 
zabudowę Raciborza. Nasadzenia drzew w ciągach pieszej komunikacji. Zapytał więc ile w roku 2019
nasadzono drzew, bo on nie zauważył, aby jakiekolwiek drzewa zostały nasadzone.  

 Radny Henryk Mainusz odnosząc się do słów Przew. RM przekazał, że dzisiejsza rozmowa i 
informacja z biura rady o zdalnej sesji to prawda, ale nikt tego nie uzgadniał z klubem. Wyjaśnił więc,
że Klub Radnych Razem dla Raciborza nie był decydentem zdalnej sesji. Dalej przekazał, że z 
przedstawionych przez mieszkańców informacji wynika, że nie wszystko idzie jak należy. Podkreślił, 
że w raporcie zostały wymienione tylko zadana rozpoczęte przez poprzednią ekipę. Poprosił więc o 
wskazanie własnych zadań. Zapytał też co nowego dzieje się na naszej strefie. Wskazał na 
niedokończony temat kanalizacji ul Górnej i ul. Dolnej. Zapytał też co z zalewaniem nieruchomości 
na Ocicach. W kwestii oświaty wskazał, że plan finansowy w tym w zakresie wykonano dopiero po 
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korekcie. Dalej wskazał, że przed radnymi jak na razie nie odkryto nic nowego.            
 Przew. RM Leon Fiołka wyjaśnił, że decyzja co do zdalnej sesji została podjęta dzisiaj rano. 
 Radny Michał Kuliga na wstępie podziękował przewodniczącemu rady, za wystąpienia mieszkańcom,

uznał jednak, że bez względu na formę tych wystąpień, komentarzy radnych na czacie nie powinno 
być. Dalej wskazał, że faktycznie większość zadań przedstawionych w raporcie to zadania 
przygotowane przez poprzednią władzę. Ma tu na myśli małą strefę gospodarczą i inne tereny 
inwestycyjne, mieszkania na ul. Łąkowej, obwodnicę, a nawet wspomniane rondo przy mechaniku. 
Natomiast nowych pomysłów nie widać albo ich też nie ma. Podobnie sprawa ma się ze Zbiornikiem 
Racibórz, który przecież budowany był już od  ponad 20 lat i został oddany do użytku prawie w tym 
roku. Z niepokojem należy więc potrzeć na brak nowych inwestycji. Dodał, że póki co usłyszano 
tylko o lodowisku na rynku, wozie bojowym dla straży pożarnej i stacji pomiarów jakości powietrza. 
Dalej przekazał, że z niepokojem patrzy też na wywołane po roku czasu konflikty społeczne w 
oświacie. Dalej wskazał, że porozumienia nie ma nawet między prezydentem miasta, a jego 
koalicjantem i że jest to działanie na szkodę naszego miasta.  Dalej przekazał, że odnosi wrażenie, że 
miarą wielkości miasta są metrowe chwasty zarastające miasto. Zdaniem mieszkańców ta władza nie 
potrafi nawet zaplanować właściwego harmonogramu koszenia trawników. Kolejną poruszoną sprawą
jest walka ze smogiem, którą uznał za ewidentne minimum. Wcześniej Racibórz był przykładem 
inwestycji w tym zakresie, a teraz ile z tego się wykonuje ? Dodał, że w budżecie zmniejszono środki 
na to zadanie. Dalej wskazał na dużą ilość uchwał Rady Miasta, które są uchylane przez nadzór 
prawny wojewody, uznał więc, że może należy zmienić nadzór prawny w urzędzie. Dalej przekazał, 
że mieszkańcy zwracają uwagę, że w Raciborzu panuje wszechobecny bród  i trwa bezsensowna 
wycinka drzew.     

 Radny Eugeniusz Wyglenda poprosił prezydenta miasta, aby kluby sportowe i stowarzyszenia zaczął 
traktować poważnie. Wskazał, że te kluby i stowarzyszenia działają na zasadzie wolontariatu i mają 
ciągle problemy finansowe. 

 Przew. RM Leon Fiołka oddał głos radnemu Pawłowi Rycce, który jednak z przyczyn technicznych 
nie był słyszalny. 

 Radny Marcin Fica odnosząc się do zorganizowania zdalnej sesji przekazał, że w zasadzie już wczoraj
wiedziano co się dzieje więc wystarczyło radnych poinformować. Uznał, że informacja przyszła 
bardzo późno. 

 Przew. RM Leon Fiołka wyjaśnił, że do wczoraj zakładano, że sesja odbędzie się normalnie. Rano 
jednak po interwencji radnych niezbędne informacje zostały przekazane do szefów klubów radnych z 
prośbą o dalsze przekazanie informacji. Oprócz tego biuro rady przesłało radnym maila. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) podziękowała za decyzję o zorganizowaniu zdalnej sesji i 
odpowiedzialne zachowanie radnych.  

 Radna Anna Szukalska podziękowała za organizację zdalnej sesji i przyznała, że Klub Radnych 
Niezależnych Michała Fity napisał dzisiaj rano taką prośbę do przewodniczącego rady. Następnie 
przekazała stanowisko wobec raportu o stanie miasta. Wskazała, że wotum udziela się prezydentowi, 
a nie radnym koalicyjnym. Z drugiej strony uznała, że dla radnych jest to czas rachunku sumienia, a  
dla radnych koalicji w szczególności. Dalej uznała, że rola radnego opozycji jest znacznie łatwiejsza. 
Rolą opozycji jest to aby krytykować, rolą koalicji zaś to aby obronić prezydenta i jego argumenty. 
Dalej wskazała, że nie z wszystkimi argumentami się zgadza. Podkreśliła również, że rządzić jest 
trudno i słychać to było w głosach mieszkańców. Skoro poprzedni prezydent był zły, obecny jest zły 
zapytała czy jest w ogóle szansa na to aby był dobry. Dalej wskazała, że jest to jednak na tyle krótki 
czas, że trzeba jeszcze trochę poczekać.  Na pewno są też sprawy, które trzeba zmienić i mają tego 
świadomość radni z jej klubu oraz radni z koalicji. Dalej wskazała, że w tym działaniu brakuje jej 
stanowczych decyzji i szybkości w ich podejmowaniu. Uznała, że wkradł się też pewien chaos 
organizacyjny. Poprzedni prezydent miała łatwiej, bo jego radni byli bardziej jednolici. Teraz 
prezydent ma niejednolitych radnych, oczywiście połączył ich jeden wspólny cel potrzeba zmian. 
Dalej wskazała, że w jej klubie od samego początku nie ma dyscypliny i każdy radny zagłosuje z 
własnym przekonaniem. Nie ma jednak podziałów w klubie. Pozostaje kwestia podejmowania decyzji
i podejmowania ich szybciej. Nie ukrywa, że problem jest w komunikacji i w dialogu. Mając na 
uwadze raport ze stanu miasta odniosła się do ważnej dla niej sprawy dotyczącej Palcu Długosza. 
Wskazała, że decyzja radnych jej klubu została podjęta po tym jak radnym został zaprezentowany 
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projekt zabudowy Placu Długosza. Prezydent dostał wtedy zielone światło od radnych, niestety od 
tego czasu nie było żadnej realizacji, a podjęta uchwała o sprzedaży nie doczekała się nawet 
ogłoszenia przetargu. Dodała, że zostawiono prezydentowi trochę wolną rękę i teraz widać, że nie 
była to dobra decyzja, bo pojawiły się problemy komunikacyjne i problemy dialogu. Następnie 
podkreśliła, że radni w jej klubie zagłosują według własnego sumienia, wszyscy jednak mają 
świadomość, że coś nie funkcjonuje tak jak powinno. Nie ma wątpliwości, że jest ogromny potencjał, 
niemniej ma wrażenie, że nie jest on wykorzystywany i coś należy zmienić. Nie wszyscy jednak w 
klubie uznali, że ten moment to jest już teraz. Dla niej będzie do sygnał polegający na żółtej kartce, a 
nie czerwonej. W związku z powyższym przekazała, że dzisiaj zagłosuje przeciwko, ale podkreśliła, 
że dla niej oznacza to jedynie żółtą kartkę, a nie czerwoną. Uznała, że być może prezydent i koalicja 
zastanowią się jak dalej to budować, tak aby zostało z tego coś więcej niż tylko niezrealizowane 
plany.                 

 Radny Marcin Fica (Ad Vocem) odnosząc się jeszcze do zdalnej sesji uznał, że radnych o tych 
problemach można było poinformować od razu. 

 Radny Piotr Klima przekazał, że w tej sprawie dzisiaj wysłał kilkanaście maili do przewodniczącego 
jednak z żadnym skutkiem. Uznał, że zagrożenie jest na tyle duże, że śmiało można było przesunąć 
sesję o parę dni, bo wynik badania ma być już jutro. Uznał, że przewodniczący rady skłamał mówiąc, 
że nie miał kontaktu z zarażonym radnym. Bo kontakt miał i na jego miejscu, tą sesję prowadziłby z 
domu, a nie dalej rozsiewał wirusa. Dodał, że podkreślał tą nieodpowiedzialność w mailu. Zapytał też
czy przewodniczący się badał na tą okoliczność, co więcej zażądał tego od przewodniczącego.     

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że nie badał się i zwrócił uwagę radnemu, że takie zachowanie nie
licuje z funkcją radnego. Następnie w związku dalszymi słowami radnego Piotra Klimy o kłamstwie 
wyjaśnił, że gdy odbywała się Komisja RGBiF wszedł na salę i zajął miejsce w rogu sali, zupełnie po 
drugiej stronie sali i przed zakończeniem posiedzenia wyszedł. Z nikim się nie witał i z nikim nie 
rozmawiał. 

 Radna Ludmiła Nowacka odniosła się do raportu w swoim imieniu i radnej Krystyny Klimaszewskiej.
Podkreśliła, że obie nie są w opozycji nie są też w koalicji, ale mając doświadczenie samorządowe 
dzielą się swoimi refleksjami. Wskazała, że najbardziej zależy im na sprawach społecznych i martwi 
ich sytuacja szpitala, która już wcześniej była zła, a teraz wydaje się być wręcz tragiczna. Martwi też 
to, że oświata nie ma stabilności. Martwi to, że oszczędza się na groszowych stypendiach 
sportowców. Dodała, że ma świadomość różnych ograniczeń i zobowiązań wyborczych i że nastąpił 
chaos komunikacyjny. Wskazała, że wraz z radną Krystyną Klimaszewska również wystawiają żółtą 
kartkę prezydentowi miasta.  

 Radny Józef Galli odnosząc się do słów radnego Marcina Ficy mówiącego o tym że w radzie są osoby
zarażone, przekazał, że jest to nieprawda, bo jeden z radnych jest objęty kwarantanną, ale nikt na 
chwile obecną nie jest zarażony. Uznał więc, że tych sformułowań należy używać bardzo ostrożnie. 

 Radny Marcin Fica (Ad Vocem) przekazał, że nie mówił o zarażonym ale o tym, że mieszkańcy z 
takimi pytaniami do niego zadzwonili. 

 Radny Józef Galli (Ad Vocem) przekazał, że usłyszał to na sesji wyraźnie. 
 Radny Piotr Klima zapytał radnego Józefa Galli na jakiej podstawie wie, że nie ma w radzie żadnego 

zarażonego.   
 Radny Józef Galli (Ad Vocem) przekazał, że nie wiemy, bo każdy może być zarażony, ale gdy 

mówimy o procedurze, to o tym czy ktoś jest zarażony, czy nie decyduje wynik testu. Ponieważ nie 
znamy jeszcze wyniku testu to nie możemy mówić, że ktoś jest zarażony. 

 Radny Piotr Klima przekazał, że o tym decyduje stan faktyczny, czy ktoś ma wirusa czy nie, bo 
wynik testu nie jest wystarczająco miarodajny. Wirus decyduje o tym. 

 Radny Józef Galli (Ad Vocem) przekazał, że decyduje o tym wirus, ale na podstawie posiadanych 
teraz informacji nie mamy żadnych podstaw twierdzić, że ktokolwiek jest zarażony. 

 Przew. RM Leon Fiołka zmuszony był przerwać tą dyskusję radnych. 
 Radna Anna Wacławczyk zabrała głos w imieniu Klubu Radnych „RSS Nasze Miasta” oraz Anny 

Ronin i Magdaleny Kusy i przedstawiła to co udało się zrealizować w przeciągu 2019 roku, a czego 
przez lata nie udawało się wcześniejszym władzom. Przekazała, że będą to sprawy poświęcone 
przedsiębiorczości, spraw społecznych, kultury oraz ekologii. Wskazała, że w 2019 roku bardzo 
znacząco udało się wzmocnić działania kulturalne. Dzięki większemu nakładowi na raciborskie 
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festiwale wzrosła ich wartość i ranga na mapie festiwali. Przykładem jest Raciborski Festiwal 
Średniowieczny, Festiwal Raciborskiej Ulicy i Raciborski Festiwal Podróżniczy Wiatraki. Dzięki 
wsparciu pozakonkursowym większa ilość środków trawiła do organizacji pozarządowych, które 
zorganizowały szereg innych wydarzeń m.in. Raciborską Noc Świętojańską oraz Festiwal Kultury 
Żydowskiej. Wypracowano też zmienioną formułę obchodów Dni Raciborza. Udało się również 
pozyskać wsparcie finansowe firm Tauron i Rafako dla Intro Festiwalu. Dodatkowo udało się 
skoordynować system informacji kulturalnej poprzez zamieszczanie informacji o wydarzeniach na 
comiesięcznym plakacie. Dzięki powołanej przez prezydenta komisji ds. czystego powietrza 
sfinalizowano plany pełnej modernizacji zasobu MZB. Cieszy także zakup oczyszczaczy powietrza 
dla żłobków oraz zaangażowania przez prezydenta spotkań z przedstawicielami Polskiej Spółki 
Gazowej w kwestii rozbudowy miejskiej sieci gazowej. Pozytywną zmianą jest również 
doprowadzenie do uruchomienia w Raciborzu stacji monitorującej jakość powietrza, co przez wiele 
lat dla poprzednich władz było niemożliwe. Dodała także, że powołano w urzędzie stanowisko 
inspektora ds krajobrazu i przestrzeni miasta, o co jej klub zabiegał. Obecnie pracownik ten zajmuje 
się tematem zadrzewienia ulicy Długiej. Pozytywnie ocenia się również fakt rozpoczęcia prac nad 
raciborską uchwałą krajobrazową. Wskazała także, że w 2019 roku do Raciborza zawitały wielkie 
inwestycje jak budowa ronda przy Mechaniku czy budowa drogi Racibórz Pszczyna będącej częścią 
obwodnicy. Rozpoczęły się również prace projektowe nad dalszą częścią obwodnicy Raciborza. Dalej
wskazała, że w 2019 roku przygotowano projekt dofinansowania rewitalizacji bulwarów, a w tym 
roku będzie to już realizowane. Niewątpliwym sukcesem jest też rozwiązanie problemu otaczarni w 
dzielnicy Płonia. Ponadto pierwszy raz pozyskano środki i na odbudowę dróg polnych. 
Zmodernizowano również system kanalizacji deszczowej w ciągu ul. Górnej i Dolnej  z 
równoczesnym złożeniem do NFOŚiGW wniosku o dofinansowanie tych prac. Wykonano 
termomodernizację 4 budynków komunalnych na łączną kwotę ponad 4 mln zł. Ponad to pozyskano 
dotacje na termomodernizację budynków w ramach programu rządowego. Doświetlono ścieżkę 
rowerową oraz przejścia dla pieszych, dofinansowano zakup samochodu pożarniczego. W 2019 roku 
zostały zrealizowane zadania w ramach budżetu obywatelskiego. Dalej podkreśliła, że w 2019 roku 
została zachowana dyscyplina wydatków budżetowych, a tym samym była prowadzona 
zrównoważona polityka budżetowa. Należy również podkreślić sprawne przekształcenie Warsztatów 
Terapii Zajęciowej, a także uzyskanie kontraktu przez Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych co zapewniło stabilne finansowanie tej placówki. Podsumowując wskazała, że 
wotum zaufania jest ustosunkowaniem się rady do  spraw przedstawionych przez prezydenta w 
raporcie o stanie miasta, które obejmuje podsumowanie pracy wszystkich trzech prezydentów w 
zakresie realizacji polityk, strategii, programów i budżetu obywatelskiego w 2019 roku i jako klub 
radnych takiego wotum zaufania udzielają wszystkim prezydentom.              

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy ustosunkowując się do poruszanych w debacie spraw zwrócił 
uwagę, że oceniamy rok 2019. Wskazał, że projekt budżetu miasta na 2019 rok został złożony przez 
poprzedniego prezydenta miasta. Od samego też początku podnosił kwestię, że stan finansów naszego
miasta jest wynikiem wielu lat takiej, a nie innej polityki i ma tą wadę, że wydatki bieżące równe są 
wpływom bieżącym. Powoduje to, że jakakolwiek próba radykalnej zmiany w budżecie wiązałaby się
z tym, że należałoby zaniechać rozpoczęte przez jego poprzednika zadania. Wskazał jednocześnie, że 
poziom dofinansowania tych zadań był na poziomie maksymalnie 50%.  Dalej wskazał, że w zakresie
sztandarowego projektu jakim był H2Ostróg w 2019 roku było więcej do spłaty kredytu niż go 
spłacono. Tak to ustawiono, że na ostatnie lata przypadają 2 mln spłaty. Uznał, że tego typu 
rozwiązania powodują, że po środki do zaangażowania w inne projekty niestety nie można sięgnąć. 
Dalej wskazał, że w latach poprzednich w oświacie wzrosty wydatków sięgały 5 %, niezależnie od 
tego czy otrzymano zwiększona subwencję, czy nie. Dalej przekazał, że wielokrotnie już podkreślał, 
że należy mocno pochylać się nad wydatkami bieżącymi bo tylko to pozwoli na racjonalne sięganie 
po ewentualne środki zewnętrzne. Wskazał jednak, że zawsze trzeba mieć wkład własny, a jeżeli 
wydaje się tyle samo co wpływa, to na ten wkład własny może nie starczyć. Na koniec jeszcze raz 
zaapelował do radnych o oddanie głosu za udzieleniem wotum zaufania prezydentom i za daniem im 
szansy na następne kilka lat. Podziękował też prezydentom za współpracę  i tym wszystkim, którzy 
przyczynili się do  tego, że ten raport udało się wypełnić  konkretną treścią.      
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3) Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz wotum zaufania.

 Przew. RM Leon Fiołka po zakończeniu debaty na raportem o stanie gminy za 2019 rok zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz wotum zaufania. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (11)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (11)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław 
Lenk, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Krystyna Klimaszewska

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/286/2020 w sprawie nieudzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz 
wotum zaufania. 

5. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu za 2019 rok.
 
‒ Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak przedstawiła najważniejsze dane zawarte w sprawozdaniu 

finansowym oraz w sprawozdaniu z  wykonania budżetu miasta za 2019 rok. Dodatkowo wskazała, że
sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2019 rok było badane przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową w Katowicach, która wydała pozytywną o nim opinię. Przedmiotowe  sprawozdania 
były również badane przez Komisję Rewizyjną, która również wydała pozytywną opinię oraz wniosła
do Rady o udzielenie Prezydentowi Miasta absolutorium z jego wykonania. Ponadto wskazała, że 
przedmiotowa opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej również były badane przez RIO, które wydało o 
nim pozytywną opinię. 

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Henryk Mainusz wskazał na kłopoty techniczne radnego Pawła Rycki oraz przekazał, że 
stanowisko Klubu Radnych Razem dla Raciborza przedstawi przy następnej uchwale.   

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie i brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu za 2019 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
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Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (7)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska
NIEOBECNI (1)
Paweł Rycka

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/287/2020 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 rok.

6. Uchwała w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2019 rok.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak przekazała, że w przypadku tej uchwały radni biorą pod 
uwagę przedłożone sprawozdania oraz pozytywne opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Katowicach oraz wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz.

 Radna Anna Szukalska przedstawiła stanowisko Komisji Rewizyjnej wyrażone w uchwale z dnia 10 
lipca br. w której komisja pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu miasta za 2019 rok oraz wnosi do 
Rady Miasta o udzielenie Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium za 2019 rok. Następnie 
przekazała, że na komisji zwrócono uwagę na kwestie zwiększenia należności wymagalnych.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak wyjaśniła, że opinia RIO mimo tej uwagi jest pozytywna. 
Dalej przekazała, że wzrost należności wymagalnych wynikał w głównej mierze ze wzrostu 
alimentów jako należności miasta (OPS).  

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że na Komisji GMOŚiBP projekt przedmiotowej uchwały nie 
został rozstrzygnięty, za głosowało 2 radnych, przeciw 2 i 5 się wstrzymało.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Henryk Mainusz przedstawił stanowisko Klubu Radnych Razem dla Raciborza odnoszące się 
wykonania budżetu miasta za 2019 r. i uchwały w sprawie udzielenia absolutorium z jego wykonania.
Wskazał, że radni klubu nie wnoszą uwag co do zgodności z przepisami przedstawionych 
sprawozdań. W kwestii jednak realizacji budżetu miasta wskazują na całkowity brak współpracy 
prezydenta miasta z największym klubem radnych w radzie. Realizacja zadań koncentrowała się 
wokół realizacji wydatków stałych, a przedsięwzięcia inwestycyjne i majątkowe to kontynuacja zadań
poprzedniego prezydenta i poprzedniej rady. Dalej podkreślił, że można zaobserwować realny spadek 
wydatków majątkowych oraz całkowite zaniechanie nakładów inwestycyjnych i majątkowych na 
infrastrukturę oświaty, kultury i sportu, znaczne ograniczenie wydatków na modernizacje i remonty 
dróg gminnych i budowę ścieżek rowerowych. Radni zwracają też uwagę na zmniejszenie środków na
Program Ograniczania Niskiej Emisji, na rezygnację z realizacji budowy boisk wielofunkcyjnych w 
dzielnicach miasta Ocice, Studzienna, Markowice, na rezygnację z pozyskanych środków z UE, na 
rezygnację z modernizacji Placu Długosza przy braku wiarygodnej i akceptowalnej społecznie 
alternatywy, na opóźnienie w sprzedaży działek budowlanych na ul. Koszalińskiej i Chorwackiej, na  
rezygnację z realizacji budowy urządzeń fotowoltaiki na potrzeby produkcji energii elektrycznej z 
przeznaczeniem na obsługę H2Ostróg,  na udzielanie dotacji z pominięciem procedury konkursowej, 
stowarzyszeniom i organizacjom powiązanym towarzysko i rodzinnie z obecnie rządzącymi, na brak 
właściwego nadzoru właścicielskiego nad spółką PRD w zakresie zmiany lokalizacji wytwórni 
asfaltu, na całkowity brak współpracy z radnymi opozycji w zakresie proponowanych przez nich 
rozwiązań, w tym: wprowadzenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania 
wieczystego w prawo własności oraz zakresu i sposobu świadczenia usług w zakresie odbierania 
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odpadów komunalnych. Biorąc pod uwagę powyższe radni Klubu Radnych Razem dla Raciborza nie 
będą głosować za przyjęciem  sprawozdania z wykonania budżetu i nie udzielają prezydentowi miasta
absolutorium z jego wykonania.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że opinie RIO i Komisji Rewizyjnej pozwalają uznać ten
rok ze najlepszy pod względem wskaźników na tle budżetów z lat poprzednich. Wskazał także, że 
projekt tego budżetu został złożony jeszcze przez jego poprzednika. Dalej wskazał, że ilość 
rozpoczętych zadań obciążało ten budżet na tyle, że to co można było uczynić to tylko doprowadzić 
ten budżet do skutecznej realizacji wpływów i pilnować dyscypliny wydatków. Uzyskane przez te 
zabiegi środki przeznaczono na bieżące potrzeby gminy. Podkreślił również, że spory bagaż obciążeń 
z lat poprzednich utrudnił podejmowanie jakichkolwiek nowych zobowiązań. Na koniec poprosił o 
udzielenie mu absolutorium z wykonania budżetu miasta za 2019 rok.       

 Przew. RM Leon Fiołka mając na uwadze wniosek Komisji Rewizyjnej, opinie Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach, opinie pozostałych komisji oraz brak chętnych do dalszej  dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2019 rok.
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (9)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał Kuliga, Mirosław 
Lenk, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Krystyna Klimaszewska

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/288/2020 w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Racibórz 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

7. Wystąpienie Prezesa Przedsiębiorstwa Robót Drogowych Sp. z o.o. w Raciborzu i dyskusja.

 Prezes Przedsiębiorstwa Robót Drogowych Sp. z o.o. w Raciborzu Krzysztof Wrazidło przekazał, że 
sytuacja spółki za 2019 r. została przedstawiona już wcześniej. Wskazał, że był to rekordowy rok pod 
względem sprzedaży jak i rentowności. Następnie uznał, że najwięcej pytań spodziewa się w temacie 
przenosin wytwórni asfaltu, dlatego też poprosił radych o zadawanie pytań na które postara się 
odpowiedzieć. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że sytuację finansową spółki radni już poznali. Następnie odnosząc się
do słów prezydenta miasta, że odbudował zaufanie mieszkańców dzielnicy Płonia zapewnił, że 
prezydent miasta odbudował zaufanie jedynie u tych mieszkańców, którzy protestowali już od 2015 
roku. Dalej wskazał na inne słowa prezydenta miasta, że „dla paru groszy nie warto truć 
mieszkańców” i przekazał, że jemu osobiście od samego początku zależało zarówno na dobru 
przedsiębiorstwa jak i na dobru mieszkańców, a zostało to odebrane inaczej. Dalej wskazał, że w 
listopadzie głosował tak, a nie inaczej, bo dla prezesa wówczas nie było innej alternatywy. Wówczas 
ten wniosek był kierunkiem dla działań prezydenta miasta i prezesa spółki. Dalej wskazał że w marcu 
była przedstawiona propozycja. Dodał, że wówczas pytał czy prezes jest wstanie przenieść to 
przedsiębiorstwo w ciągu 365 dni. Odpowiedź prezesa wtedy była jednoznaczna, że tak.  Dalej 
wskazał, że działania spółki na Płoni wiązały się z przekraczaniem norm czasowych produkcji. Co 
więcej w 2019 r. to prezydent miasta osobiście interweniował u prezesa w tej sprawie. Dodał jednak  
że teraz oczekuje od prezesa konkretów, dlatego też zapytał czy spółka nadal jest zainteresowana 
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przeniesieniem wytwórni asfaltu, mając na uwadze ostatnie wyniki finansowe i to, że w tym roku na 
Płoni nie wyprodukowano ani jednego kilograma asfaltu. Wskazał, że wcześniej prezes twierdzi, że 
bez tego asfaltu spółce będzie ciężko na rynku. Dalej zapytał o szczegóły złożonego wniosku i jakie 
były tam uchybienia oraz czy prawdą jest, że nawet numery działek były pomylone. Dodał, że w tym 
roku na sesji w lutym koleżanka radna dziękowała już obecnej władzy za to, że wytwórnia zostanie 
przeniesiona i że to zasługa obecnego prezydenta miasta i osobistego zaangażowania zastępcy 
prezydenta miasta Dominika Koniecznego. Dalej wskazał, że nic z tego nie ma, a prezes miał czas do 
marca tego roku.  W związku z tym zapytał, czy spółce ta wytwórnia jest dalej potrzebna i kiedy 
spółka zacznie produkować asfalt w nowym miejscu. Dodał, że prezydent miasta w lutym zapowiadał,
że w czerwcu nastąpią przenosiny, a we wrześniu produkcja w nowym miejscu. Uznał, że prezydent 
miasta dotrzymał słowa mieszkańcom i umiejętnie przeciągnął ich o rok. Na spotkaniu z 
mieszkańcami prezydent miasta mówił, że ta sprawa wymaga spokoju i że on to doprowadzi do 
szczęśliwego końca. Rzeczywiście doprowadzono do tego, że to przedsiębiorstwo nie produkuje 
asfaltu. Dodał, że mieszka w tej dzielnicy od 45 lat i tak jak wszyscy w mieście chce mieć dobre 
drogi, a do tego jest potrzebna produkcja asfaltu. Dodał, że ta wytwórnia funkcjonuje na Płoni już 
chyba od lat 80-tych i wcześniej była o wiele gorszym stanie. Teraz była lepsza, mogła więcej 
produkować i przede wszystkim mniej szkodziła mieszkańcom. Dodał, że prezes był bardzo 
pilnowany przez mieszkańców, aby nie były przekraczane normy czasowe. Poprosił więc teraz o 
konkrety i skuteczne działania. Zapytał czy spółka jest w stanie przenieść wytwórnię i w jakim czasie.
Dodał, że radni z jego klubu od samego początku wiedzieli, że tej sprawie potrzeba spokoju i ze 
strony radnych nie było żadnych nerwowych ruchów. Wskazał, że zwracał się jedynie do 
przewodniczącego rady o zaproszenie prezesa na sesję. Na koniec jeszcze raz poprosił o konkrety. 

 Radny Marcin Fica zwracając się do prezesa spółki wskazał na remont ulic Armii Krajowej i 
Rudzkiej i na osobiste rozmowy z prezesem odnośnie naprawy wjazdów przy stacji gazowej i przy ul. 
Komunalnej, gdzie po deszczach gromadzi się woda.  Dodał, że do dzisiejszego dnia nie zostało to 
jednak zrobione więc zapytał kiedy to nastąpi .  

 Prezes PRD Krzysztof Wrazidło odpowiadając radnemu Marcinowi Ficy przekazał, że w tej sprawie 
jest prowadzona korespondencja z ZDW. Dodał, że obecnie na skrzyżowaniu z ul. Komunalną została
wykonana droga zastępcza w związku z budową regionalnej drogi Racibórz – Pszczyna więc teraz nie
jest to możliwe. Dodał, że jak tylko wystąpią dogodne okoliczności to ta usterka zostanie naprawiona.
W zakresie pytań radnego Pawła Rycki przekazał, że prawdą jest, że spółka miała 365 dni na 
przeniesienie wytworni, niemniej uznał, że wszyscy mieli świadomość, że jest to realny termin tylko 
przy zachowaniu w punktów krytycznych, jak sprawy projektowe i sprawy pozwoleń 
środowiskowych i wydania pozwolenia na budowę. Dalej przekazał, że uznaje, że radny śledzi na 
bieżąco informacje na temat pozwolenia na budowę więc nie rozumie dlaczego radny dziwi się, że to 
tak długo trwa. Dodał, że wniosek o wydanie pozwolenia na budowę został złożony w zeszłym 
tygodniu ponownie, trwają procedury i trzeba czekać na decyzję. Dalej przekazał, że nie chce 
komentować wydanej pierwszej decyzji bo może mieć subiektywne odczucia. Dodał, że jeżeli radny 
chciałby szczegółowych wyjaśnień to może udzielić je na piśmie. 

 Radny Paweł Rycka (Ad Vocem) przyznał, że prezes prowokuje do tego, aby te wszystkie zapytania 
złożyć na piśmie  i może być pewny, że radni to uczynią. Teraz jednak poprosił o odpowiedź na 
pytanie czy prawda jest, że we wniosku zostały pomylone numery działek.  

 Prezes Krzysztof Wrazidło przekazał, że załączniki mapowe do wykonania przyłącza gazowego były 
z błędem i zostało to zinterpretowane w ten sposób, że wyłączono to z wniosku o pozwolenie na 
budowę, bo podlega to zgłoszeniu.    

 Radny Paweł Rycka uznał, że dyskusja na dzisiejszej sesji w takiej formie nie spełnia jego 
oczekiwaniom w związku z powyższym poprosił, aby uzasadnienia decyzji odmownej zostało 
udostępnione w miejskim biuletynie informacji publicznej. Zapytał jedynie prezesa czy wówczas, gdy
prezes mówił radnym, że wystarczy mu te 365 dni, to czy wtedy nie wiedział ile to będzie trwało, czy 
też powiedział tak tylko dla świętego spokoju, czy może ktoś naciskał na prezesa, aby było to 365 dni.
Zapytał też czy dalej uważa, że ta firma bez wytwórni nie da sobie rady.

 Prezes Krzysztof Wrazidło przekazał, że procedury pozwalały sądzić, że bez większych sprzeciwów 
uda się to przeprowadzić przez 365 dni. Dalej przekazał, że wszyscy wiedzą jak sprawy się potoczyły 
i dlaczego wystąpiły te opóźnienia czasowe. Dodał także, że dalej uważa, że spółka bez wytwórni nie 
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ma szans przetrwać. 
 Przew. RM Leon Fiołka ze względu na problemy z łącznością wskazał na możliwość organizacji 

osobnego spotkanie w tej sprawie .
 Radny Paweł Rycka zgodził się z tym, że ta łączność dzisiaj jest kiepska i dodał, że na spotkania był 

czas wcześniej, a teraz zależy mu na tym, aby obecna Rada i mieszkańcy miasta, a zwłaszcza 
dzielnicy Płonia wiedzieli wszystko od początku do końca. Wskazał, że jeżeli chodzi o mieszkańców 
Płoni to dobrze, że spółka nie produkuje asfaltu. Dodał, że radni zwrócą się do prezesa z konkretnymi 
pytaniami, np. ile osób jest zaangażowanych w produkcję, jaka jest różnica w cenie. Dalej uznał, że 
jak składano pierwszy wniosek to on wiedział, że decyzja będzie negatywna. Dodał, że teraz jednak 
liczy się to aby zostało to dobrze przeprowadzone z myślą zarówno o pracujących w spółce ludziach 
jak i mieszkańcach. Dalej wskazał, że wcześnie spółka miała produkować asfalt tylko na własny 
użytek, tak aby łatać dziury i przeprowadzać remonty bieżące, a nie produkować by sprzedawać  
asfalt na zewnątrz. Dodał, że przez to mieszkańcy szybko zareagowali i zebrali 400 podpisów.     

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy poprosił o powtórzenie przez radnego Pawła Ryckę pytań 
skierowanych do niego. 

 Radny Paweł Rycka przekazał, że nie będzie tego powtarzał i że pytania te zostaną przedłożone na 
piśmie.  

 Przew. RM Leon Fiołka zamknął dyskusję w tym punkcie obrad. 

8. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przedstawiła radnym założenia projektu uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 r. wraz z autopoprawką, jak również założenia projektu 
uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica zapytał o zakres remontu ulicy Gimnazjalnej i dlaczego rezygnuje się z dalszych 
remontów dróg osiedlowych oraz dlaczego ograniczono środki na ul. Chorwackiej. Zapytał też kiedy 
prezydent miasta zamierza wesprzeć MZB, tak aby umożliwić realizację wymiany okien w lokalach 
komunalnych. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, ze wszystko zależy od tego jak będą realizować się 
wpływy do budżetu z tytułu podatków. 

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przekazała, że w zakresie ul. Chorwackiej to jest to 
oszczędność po przetargu, w zakresie remontów dróg osiedlowych przekazała, że uzyskana 
oszczędność nie pozwoliłaby na wprowadzenie nowego zadania.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że zakres remontu ul. Gimnazjalnej 
wynika z projektu przygotowanego jeszcze w poprzedniej kadencji i obejmuje odcinek od wylotu z 
Placu Ofki do połączenia z ul. Długą wraz ze Skwerem Bractwa Kurkowego i będzie to wykonane w 
kostce granitowej łącznie z chodnikami.  

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Krystyna 
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Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin,
Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, Eugeniusz 
Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/289/2020 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2020 rok.

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, 
Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Paweł Rycka, 
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/290/2020 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

9. Uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Racibórz w roku 
szkolnym 2020/2021.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście Racibórz w roku 
szkolnym 2020/2021 (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/291/2020 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Mieście 
Racibórz w roku szkolnym 2020/2021.
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10. Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Racibórz.

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że na Komisji GMOŚiBP prosił o przedstawienie informacji o ilości 
nałożonych kar i sposobu kontrolowania terminowego wywozu odpadów. 

 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka przekazała, że w okresie od 
stycznia do lipca 2020 r. takich kontroli na podstawie zgłoszeń telefonicznych i pisemnych było 28, z 
elektronicznego systemu zgłoszeń było 14 , a z aplikacji eko harmonogram były 2. Nałożono do tej 
pory kary w wysokości 700 zł, przy czym trzy sprawy jeszcze nie są rozliczone.  

 Radny Marcin Fica uznał, że są to znikome kary. Dalej zapytał czy urząd systemowo kontroluje to z 
urzędu czy tylko na zgłoszenia.  

 Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Mariola Wierzbicka przekazała, że referat nie ma 
takich mocy przerobowych, niemniej gdy pracownicy są w terenie to mają możliwość takiej 
weryfikacji i kontroli. 

 Radny Marcin Fica wskazał na przykłady braku wywozu makulatury i uznał, że przy takich karach 
tak będzie się działo. Dodał, że resztę uwag przekaże na piśmie. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Racibórz (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Marcin Fica
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/292/2020 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Racibórz.

11. Uchwała w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właścicieli 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 
właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
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ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Marcin Fica
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/293/2020 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług
w zakresie odbierania odpadów komunalnych i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 
przez właścicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Miasta Racibórz do „Programu 
Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej – KOLEJ+ do 2028 roku” i 
zawarcie umowy o partnerstwie z Województwem Opolskim, Województwem Śląskim, Powiatem 
Głubczyckim, Powiatem Prudnickim, Powiatem Raciborskim, Gminą Baborów, Gminą Głogówek, 
Gminą Głubczyce, Gminą Kietrz oraz Gminą Pietrowice Wielkie w celu ubiegania się o wsparcie w 
ramach tego programu w realizacji inwestycji z zakresu infrastruktury kolejowej.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że po dyskusji na Komisja GMOŚiBP projekt uchwały w 
głosowaniu nie został rozstrzygnięty. 

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że kolej do Racławic to dawne czasy. Dodał, że wtedy na  
decyzję zamknięciu linii miał wpływ brak pasażerów. Obecnie z Racławic jeżdżą tylko pociągi do 
Nysy i Kędzierzyna-Koźla i jeden do Wrocławia. Uznał więc, że nie ma sensu pakować się w coś co 
naszym mieszkańcom nic nie da, dlatego też będzie głosował przeciw.  

 Radny Marcin Fica zapytał ile to miasto będzie kosztowało, ile powstanie nowych miejsc pracy i ilu 
przybędzie do Raciborza nowych mieszkańców. Dalej wskazał, że jest to realizacja jednego z 
punktów „10 Polowego”. Dodatkowo zapytał o opinię Kolei Śląskich i kto będzie obsługiwał tą linię. 
Następnie przedstawił przykład Rybnika i Wodzisławia Śląskiego które zdecydowały się na 
dofinansowanie linii kolejowej, ale teraz już z tego się wycofują.    

 Radny Józef Galli odnosząc się do dyskusji z komisji i tej z dnia dzisiejszego uznał, że dopiero w 
kolejnych etapach będzie ustalana opłacalność i sensowność tego projektu. Uznał, że na tym etapie 
takie jasne stanowiska przeciw są szkodliwe. Uznał, że należy dzisiaj dać szansę, tak aby popracować 
nad tym projektem i dopiero na odpowiednim etapie podjąć decyzję.  

 Radny Piotr Klima uznał, że kierunek wycieczek górskich dla Raciborza to jest Beskid Śląski i 
Żywiecki, a w stronę Sudetów jeździmy rzadko. Uznał, że w sytuacji gdyby ta linia mogłaby być 
przedłużona do Kotliny Kłodzkiej i do Karpacza to miałoby to sens. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że w zasadzie jest to uchwała intencyjna, która ma
na celu otworzenie furtki, aby móc przystąpić do programu KOLEJ+. Dalej wskazał, że wszystkie 
samorządy wpisane w uchwałę podpisały wspólny list intencyjny, tak aby uruchomić na nowo linię 
kolejową. Wskazał, że na tym etapie miasto nie musi się do niczego zobowiązywać. Dalej wskazał, że
ta linia to nie tylko połączenia pasażerskie, ale również dostęp do rolniczego spichlerza. Podkreślił 
również, że na tym kierunku za Raciborzem zlokalizowany został ogromny zakład, zatrudniający 7 
tyś osób, który ściąga pracowników z promienia prawie 50 km. Uznał więc, że każde połączenie które
wpłynie na zmniejszenia natężenia ruchu samochodów może być dobre. Na pewno to wszystko 
wymaga bilansu ekonomicznego. Dalej dodał, że ewentualny wkład samorządów to 15% ale 
podkreślił, że w tym projekcie są nie tylko samorządy miejskie i gminne, ale również samorząd 
województwa opolskiego i śląskiego. Co więcej Województwo Śląskie już zapowiedziało 
uruchomienie na tej linii połączeń. Uznał, że przyjecie dzisiejszej uchwały jest tylko wyrażeniem woli
na to, aby przygotować się do udziału w tym programie.         
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 Radny Stanisław Borowik (Ad Vocem) przekazał, że potrzebne są analizy bo bez tego nie sposób 
ocenić czy założenia są prawdziwe czy nie. Dalej odnosząc się o firmy Eko–Okna przekazał, że firma 
zainwestowała dużo w transport autobusowy i zastanawia się czy pracownicy będą zainteresowani 
połączeniem kolejowym. Uznał, że to połączenie może być atrakcyjne jedynie wtedy, gdy będzie 
przedłużone w kierunku Sudetów.  Dalej podkreślił, że mieszkańcy Raciborza nie skuszą się na 
połączenie tylko do Głubczyc, czy Racławic.    

 Radny Michał Kuliga przekazał, że zgadza się z tym co mówił radny Józef Galli  niemniej wolałby 
skoncentrować się na modernizacji połączenia do Katowic.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita przekazał, że nie można tylko patrzeć na wyjazd z Raciborza,
ale także na przyjazd osób z Głubczyc i Racławic. Po drugie zgadza się z tym, że potrzebne są analiz, 
żeby jednak do tego etapu dojść potrzebne jest przyjęcie tej uchwały. 

 Radny Józef Galli (Ad Vocem) uznał, że jak najbardziej należy dalej wspierać rozwój kolei do 
Katowic, ale nie ma tu żadnej sprzeczności, aby pracować również nad rozwojem kolei w drugą 
stronę. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny wskazał, że obecnie jest już realizowany projekt 
modernizacji torów w kierunku na Kędzierzyn-Koźle i Rybnik, ale odbywa się to z innego programu. 
Natomiast dla połączenia Racibórz – Głubczyce - Racławice jedyną szansą jest program KOLEJ+. 
Dalej wskazał, że jedno nie wyklucza drugiego. Dalej odnosząc się do słów radnego Stanisława 
Borowika uznał, że nie można powoływać się na obecny rozkład jazdy, bo nie wiadomo jak to będzie 
wyglądało za kilka miesięcy czy za rok i dłużej. Z oficjalnych źródeł wiadomo już, że od grudnia 
przez Racławice będą uruchomione połączenia w kierunku na Warszawę i Kraków w jedną stronę i w 
kierunku na Kłodzko i Jelenią Górę w drugą. Zaapelował więc aby patrzeć szerzej, perspektywicznie. 

 Radny Stanisław Borowik (Ad Vocem) przekazał, że analizował co było i dlaczego ta linia upadła. 
Uznał więc, że nawet gdy uda się uruchomić tą linię, to ze względu na brak rentowności kolej z tego 
się szybko wycofa. 

 Przew. RM Leon Fiołka mając na uwadze opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Miasta Racibórz do „Programu 
Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej – KOLEJ+ do 2028 roku” i zawarcie 
umowy o partnerstwie z Województwem Opolskim, Województwem Śląskim, Powiatem 
Głubczyckim, Powiatem Prudnickim, Powiatem Raciborskim, Gminą Baborów, Gminą Głogówek, 
Gminą Głubczyce, Gminą Kietrz oraz Gminą Pietrowice Wielkie w celu ubiegania się o wsparcie w 
ramach tego programu w realizacji inwestycji z zakresu infrastruktury kolejowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, 
Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (4)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Henryk Mainusz, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Paweł Rycka
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/294/2020 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Miasta Racibórz 
do „Programu Uzupełniania Lokalnej i Regionalnej Infrastruktury Kolejowej – KOLEJ+ do 2028 roku” i 
zawarcie umowy o partnerstwie z Województwem Opolskim, Województwem Śląskim, Powiatem 
Głubczyckim, Powiatem Prudnickim, Powiatem Raciborskim, Gminą Baborów, Gminą Głogówek, 
Gminą Głubczyce, Gminą Kietrz oraz Gminą Pietrowice Wielkie w celu ubiegania się o wsparcie w 
ramach tego programu w realizacji inwestycji z zakresu infrastruktury kolejowej.
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13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umów 
dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Kanałowej 24.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 
umów dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Kanałowej 24. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/295/2020 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego 
trybu zawarcia umów dzierżawy części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Kanałowej 24. 

14. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w 
Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół w 
Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, 
Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, 
Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Stanisław Borowik, Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/296/2020 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu zlokalizowanego w jednostkach strukturalnych Studzienna i 
Sudół w Raciborzu. 

15. Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obejmującego obszar w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu, zatwierdzonego
Uchwałą Nr XXXV/523/2005 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 września 2005 r.

24



 Radny Michał Szukalski przekazał, że po dyskusji na Komisja GMOŚiBP projekt uchwały w 
zaopiniowała negatywnie. 

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że gdy występowano o przystąpienie do zmiany planu dla ul. 
Nowomiejskiej to prezydent miasta odpowiedział, że przystąpi się do tych zmian dopiero, gdy będzie 
uchwalona nowa strategia rozwoju miasta. Zapytał więc czy ten teren nie powinien być również 
najpierw wprowadzony do strategii. 

 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska-Matela wyjaśniła, że to tylko zmiana 
jednego parametru w istniejącym planie, nie uchwala się nowej funkcji ani nowego planu.    

 Radny Marcin Fica wskazał, że na ul. Nowomiejskiej też miał być tylko zmieniony parametr. 
 Przew. RM Leon Fiołka mając na uwadze opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził

głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obejmującego obszar w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu, zatwierdzonego 
Uchwałą Nr XXXV/523/2005 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 września 2005 r.
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (17)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt 
Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, 
Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (3)
Marcin Fica, Michał Kuliga, Paweł Rycka
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/297/2020 w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obejmującego obszar w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu, 
zatwierdzonego Uchwałą Nr XXXV/523/2005 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 września 2005 r.

16. Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obejmującego obszar w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara Wieś w 
Raciborzu, zatwierdzonego Uchwałą Nr XLIII/648/2006 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 maja  
2006 r.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obejmującego obszar w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara Wieś w Raciborzu, 
zatwierdzonego Uchwałą Nr XLIII/648/2006 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 maja 2006 r. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
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Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/298/2020 w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego obejmującego obszar w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara 
Wieś w Raciborzu, zatwierdzonego Uchwałą Nr XLIII/648/2006 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 maja 
2006 r. 

17. Uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Proszowiec - Stara 
Wieś, Studzienna i Sudół, Śródmieście oraz Ostróg w Raciborzu, zatwierdzonego Uchwałą Nr 
XXVIII/399/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 kwietnia 2013 r.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Proszowiec - Stara Wieś, 
Studzienna i Sudół, Śródmieście oraz Ostróg w Raciborzu, zatwierdzonego Uchwałą Nr 
XXVIII/399/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 kwietnia 2013 r. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/299/2020 w sprawie  przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych 
Proszowiec - Stara Wieś, Studzienna i Sudół, Śródmieście oraz Ostróg w Raciborzu, zatwierdzonego 
Uchwałą Nr XXVIII/399/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 kwietnia 2013 r.

18. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław 
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Lenk, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (2)
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/300/2020 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu. 

19. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu.
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, 
Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Piotr Klima
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

Rada podjęła Uchwałę Nr XXI/301/2020 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Raciborzu.

20. Wolne wnioski i informacje.

 Przew. RM Leon Fiołka ze względu na późną porę poprosił radnych, aby swoje zapytania i 
interpelacje złożyli na piśmie i ograniczyli do minimum przedstawienie innych spraw.   

 Radny Michał Szukalski w tej samej sprawie zgłosił wniosek formalny, aby w dniu dzisiejszym radni 
swoje  interpelacji i zapytania przedstawili na piśmie. 

 Przew. RM Leon Fiołka zapytał czy poza interpelacjami i zapytaniami radni mają do przedstawienia 
inne informacje lub wnioski.

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że od poniedziałku 20 lipca otrzymuję wiele telefonów, od 
rodziców którzy twierdzą, że bawienie się dzieci w Ogródku Jordanowskim jest zakłócane 
incydentami tworzonym przez osoby w wieku 11-12 lat. Według relacji rodziców grupa ta nie 
zważając na nic łamie wszelkie regulaminy i zakazy. Dodał, że otrzymał też  informację, że dwa 
tygodnie temu owa grupa zjeżdżała z górki rowerami i wjeżdżając na drużkę komunikacyjną potrącili 
dziewczynkę, która z zakrwawioną twarzą z płaczem uciekła do domu. Dalej w dniu 23 lipca 2020r w
okolicy huśtawek doszło do pobicia i kopania dziewczynki i uczynił to lider tej grupy. Dodał, że 
zwrócił się już do Komendanta Straży Miejskiej, aby zabezpieczyć nagranie z pobicia dziewczynki i 
aby przekazać to nagranie odpowiednim służbom. Następnie zwrócił się z prośbą do Pana Prezydenta 
o podjęcie stosownych działań w celu zapewnienia osobom korzystającym z Ogródka 
Jordanowskiego bezpiecznego tam przebywania, a w szczególności bawiących się tam dzieci. Prosił 
też o zamontowanie dodatkowych kamer (monitoring) na dojście w kierunku toalet, aby powstrzymać
nastolatków do wprowadzania tam rowerów oraz kontynuowania zabawy w miejscu do tego nie 
przeznaczonym, blokując przy tym dojście do urządzeń sanitarnych. Uznał także, że niezbędna jest 
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też obserwacja dróg komunikacyjnych, aby wychwycić szaloną jazdę rowerami. Kolejnym etapem 
powinno też być  zatrudnienie od godz. 16.00 do 21.00 osoby, która podejmie się zadania pilnowania 
przestrzegania regulaminu oraz egzekwowania znaków zakazu które widnieją na tablicy przy wejściu 
do ogródka. Zaproponował też monitoring tego terenu przez firmę „Era".

 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że z cała pewnością była to interpelacja i następnie zarządził 
głosowanie wniosku.

 Głosowano wniosek w sprawie:  
przedstawienia interpelacji i zapytań w dniu dzisiejszym na piśmie. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (12)
Marian Czerner, Leon Fiołka, Józef Galli, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Ludmiła Nowacka, 
Anna Ronin, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (9)
Stanisław Borowik, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, 
Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Paweł Rycka
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jarosław Łęski
NIEOBECNI (1)
Dawid Łomnicki

 Przew. RM Leon Fiołka w związku z powyższym zamknął dyskusję w przedmiotowym punkcie 
obrad i poprosił aby radni swoje interpelacje i zapytania zgłosili na piśmie. 

21. Zakończenie sesji

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesje Rady Miasta 
Racibórz, godz.  22:19.

 

Przewodniczący Rady

         Leon Fiołka

Przygotował: Leszek Jureczko
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